
Mijn naam is Harm Otten, en ik wil het vanavond met u hebben over houtrook. 

Ik wil graag beginnen met een myte te ontkrachten. Veel mensen denken dat als je puur, schoon en 

droog hout stookt, dat er dan geen schadelijke stoffen vrijkomen. Dat is een myte. Al heb je het beste 

hout van de wereld, er komen altijd fijnstof en giftige gassen vrij. 

Regelmatig sta ik in mijn buurt bij mensen aan de deur, omdat ik last heb van hun houtrook. Dit 

levert zeer wisselende reactie op. Van mensen die er wel rekening mee willen houden, tot mensen 

die vinden dat het hun goed recht is, en dat ik niet moet zeuren. 

Een veelgehoorde reactie is: “Het mag toch??”. Tjsa, en dat is nu precies de reden waarom ik hier sta. 

Ik ben het meer dan zat om aan de deuren op te moeten komen voor mijn eigen gezondheid, en of 

het vuur alsjeblief uit mag. 

De huidige regels zijn nu zo dat de stoker wordt beschermd. Ja, bij stoken mag geen overlast of 

hinder ontstaan, maar dit wordt door een stoker vaak anders gezien dan iemand die er last van heeft, 

met alle discussies van dien. Daarbij is het vaak niet eens te achterhalen waar de houtrook vandaan 

komt! 

Het enige dat helpt is een totaal stookverbod. Of bij een houtkachel moet een dusdanig goed filter 

tussen de schoorsteen komen, zodat de rook buiten niet meer waar te nemen is. Die zijn nogal duur. 

Degene die als reactie hierop het woord “betutteling” in de mond neemt, nodig ik uit om een uur 

lang te verblijven in een huis met brandende openhaard zonder schoorsteen. Die persoon is daarna 

hartstikke dood. Diezelfde rook wordt nu dagelijks in onze woonwijken uitgestoten, alsof het 

normaal is. 

Het alternatief zou kunnen zijn dat ik zelf een ventilatiesysteem in mijn huis laat aanleggen waarbij 

de ingaande lucht uitgebreid gefilterd wordt. U snapt dat dat ook nogal duur is, maar ook dat dit 

compleet de omgedraaide wereld is! Daarbij, ik ben niet de enige die overlast ervaart. 

Het besef moet er komen dat we met z’n allen op “ruimteschip Aarde” wonen. Alles wat we doen 

moet circulair worden, en dat is stoken zeker niet! Wegwaaien bestaat niet! 

De landelijke politiek laat de beslissing over aan lokale gemeenten, en lokale gemeenten willen liever 

dat de landelijke politiek maar regels op moet stellen. Kortom, zo komen we er niet. 

Ik wil jullie vragen om de huidige regels in het APV betreffende vuurstoken te heroverwegen, en wel 

zodanig, dat iedere inwoner van deze gemeente kan genieten van het recht op schone lucht. 

We staan nu aan de vooravond van de transitie om van het gas af te gaan. Om te voorkomen dat 

daarbij voor een houtkachel wordt gekozen, is het juist nu tijd om de regels daarvoor aan te passen. 

Mijn motto is: De vervuiler betaalt, en iedereen ruimt zijn eigen rommel op! 

Stoken is een keuze, ademhalen niet. 

Dankuwel. 

 

PS.: Ik zou graag met fracties in contact willen komen die samen met mij aan een oplossing voor dit 

probleem willen werken. 


